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Van de voorzitter 
Uw LTO afdeling heeft de afgelopen periode in drie van de 
vier gemeenten een kennismakingsbijeenkomst gehouden 
met de nieuwe raadsleden en colleges (in Winterswijk had-
den we dat voor de zomer al gedaan). Leuke middagen, 
waar wij de gemeentepolitici leren kennen en zij ons. We 
hebben van de gelegenheid gebruik gemaakt om te vertel-
len waar de landbouw voor staat, en wat wij nodig hebben 
van de gemeente.  Verderop in de nieuwsbrief leest u hier 
meer over. 
 
We zijn nog steeds van plan een kavelruil te organiseren 
rondom de Twenteroute en het gebied van “Klimaat Kloar” 
in Vragender-Lievelde. Ook willen we dan de boeren de 
mogelijkheid bieden om mee te doen met het Deltaplan 
Agrarisch Waterbeheer (DAW). Er is een budget voor beide 
projecten, alleen om het budget voor de kavelruil vrij te 
geven is nog een handtekening nodig van RVO / Provincie 
Gelderland. Ik hoop dat die krabbel binnenkort gezet wordt. 
 
Binnenkort organiseren we samen met de Onderlinge Ach-
terhoek een avond over brandpreventie, gevaren door gas-
sen en de brede weersverzekering. De uitnodiging heeft u 
inmiddels gekregen. Het belooft een interessante avond te 
worden, komen dus! 

Mark Ormel 
 

 
Meet-up Energie tafel 
Zoals u wellicht weet is er in Winterswijk een platform opge-
richt; de energie tafel, met als doel na te denken over het 
energievraagstuk, en duurzaamheid in het algemeen. De 
energietafel is opgericht door de gemeente, maar is onaf-
hankelijk en kan gevraagd en ongevraagd advies geven. 
Diverse partijen, maar ook mensen op persoonlijke titel 
schuiven regelmatig aan. Nu we al een tijdje aan de gang 
zijn leek het ons goed om via een soort beurs of symposium 
burgers en bedrijven te informeren waar we zoal mee bezig 
zijn, waar liggen de mogelijkheden, maar ook elkaar uit te 
dagen nog een stap extra te doen. Op maandag 8 oktober 
kreeg dit allemaal vorm in de Storm in Winterswijk tijdens de 
Meet-up. Als het goed is heeft u hiervoor een uitnodiging 
ontvangen. Helaas was het aantal aanwezige agrarische 
ondernemers beperkt. We kijken echter terug op een ge-
slaagde dag. In een forumdiscussie mocht ik u vertegen-
woordigen, waarin ik onder andere naar voren heb gebracht 
dat er al erg veel gebeurt op het boerenerf op dit gebied (50 
% van alle projecten heeft een relatie met de landbouw!). 
Maar ook dat de oplossing van het energievraagstuk niet 
zonder agrariërs kan. Wat betreft duurzaamheid heb ik de 

aanwezigen verteld dat dit voor ons een breed begrip is. 
Duurzaamheid is voor ons ook een verdienmodel. Goed 
bodembeheer bijvoorbeeld is ook goed voor onze porte-
monnee. Al met al een geslaagde dag. 

Harry Grevers 
 
Mogelijk vier landbouwpasseerhavens N318 
Provincie Gelderland was van plan een gedeelte van de 
N318 (Varsseveld – Winterswijk) af te sluiten voor land-
bouwverkeer. Na overleg met Cumela en LTO Oost Achter-
hoek is er voor gekozen om wel landbouwverkeer toe te 
laten en met landbouwpasseerhavens te werken. 
Wij zijn samen met Cumula ook al gaan onderzoeken waar 
in onze optiek deze passeerhavens geplaatst konden wor-
den. De provincie ziet een rotonde ook als een passeerha-
ven, men gaat er van uit dat als er veel verkeer achter een 
landbouwvoertuig zit men een extra rondje over de rotonde 
zal maken. Dit zal nog wel bij de chauffeurs onder de aan-
dacht gebracht moeten worden. Overigens worden deze 
passeerhavens wel verplicht om te nemen. Een landbouw-
passerhaven krijgt een lengte van 185 meter incl. op en 
afrijden, breedte is 4 meter. De Provincie zal gronden moe-
ten verwerven om voldoende brede en lange passeerha-
vens te realiseren. Voor betreffende grondeigenaren komt 
er nog een bijeenkomst over de nut en noodzaak van deze 
passeerhavens. Het stuk N318 vanaf Winterswijk tot Obe-
link wordt ook flink onderhanden genomen zoals men het 
heeft gepresenteerd. De provincie is ook in gesprek met het 
bestuur van de voetbal vereniging in Miste over een alterna-
tieve parkeer plaats. Nu kunnen hier geen landbouwvoertui-
gen over de parallelweg als er wedstrijden zijn of getraind 
wordt. 

Manfred Keuper 
 
 
 
Ledenbinding 
Als bestuur zijn we ons terdege van bewust dat er de laatste 
tijd erg veel op de landbouw af komt. Diverse mensen en 
partijen willen iets van ons. Het ene is nog niet opgelost of 
het volgende staat al weer op de stoep. Het is dan ook een 
hele uitdaging hier elke dag binnen uw bedrijfsvoering op te 
anticiperen. We merken uit diverse signalen dat niet ieder-
een hier evengoed mee om kan gaan, en dat is heel begrij-
pelijk. Voor sommigen onder u komen nieuwe regels nu 
eenmaal harder aan dan anderen. Helaas kunnen wij als uw 
belangenbehartiger niet alle bedreigingen en onzekerheden 
wegnemen. Dit neemt echter niet weg, dat wij u wel vaak 
kunnen bijstaan. Dit kan zijn met het doorspelen van uw 
vraag richting deskundigen, maar vaak ook gewoon met een 
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luisterend oor. Maak hier gebruik van. Het kan net het zetje 
zijn wat u nodig had om de hindernis te nemen. Ook als u 
collega’s weet die steun kunnen gebruiken (zelfs niet-leden) 
neem dan contact met mij op, of met een van de andere 
bestuursleden. De nummers zijn te vinden in deze nieuws-
brief. 

Harry Grevers 
 
 
 
Kennismaking Raad en College Oost Gelre 
Op vrijdagmiddag 12 oktober hebben wij als LTO commissie 
Oost Gelre kennisgemaakt met de Raad en College van 
gemeente Oost Gelre. Veel raadsleden en het voltallige 
college waren aanwezig in de skybox van melkvee- en 
varkensbedrijf Hegeman in Vragender. Na opening door 
voorzitter Mark Ormel heeft varkenshouder Erwin van de 
Wolfshaar uit Vragender een boeiende presentatie gegeven 
over zijn bedrijf. Onderwerpen als voeding bijprodukten, 
fermentatie, mest en energiemaatregelen kwamen aan de 
orde. Hierna hield Henk Jolink een inleiding over de VKA, 
Vruchtbare Kringloop Achterhoek en over de pilot Kunst-
mestvrije Achterhoek. Henk Jolink is bestuurslid LTO Noord 
regio Oost en voorzitter van de stuurgroep VKA.  
 

 
 
 
Hierna was Richard Hegeman aan het woord. Hij vertelde 
het een en ander over zijn familiebedrijf met melkvee en 
varkens. Naderhand maakte Mark Ormel van de gelegen-
heid gebruik om de aanwezige burgemeester, wethouders 
en raadsleden te wijzen op een aantal belangrijke zaken wat 
ons als LTO bezighoudt, o.a. zonnepanelen op landbouw-
gronden, de nieuwe omgevingswet en het plussenbeleid. De 
middag werd afgesloten met een rondleiding over het bedrijf 
van de familie Hegeman. Wij vonden het een interessante 
en boeiende middag waarbij we prettig kennis konden ma-
ken met de Raad en College.  Die middag hebben we laten 
zien waar wij als LTO voor staan en wat wij belangrijk vin-
den voor onze leden. 

Pascal Klein Holkenborg 
 
 
 
 
Gemeentebestuur bezoekt LTO Aalten 
Door de verkiezingen dit voorjaar zijn er nieuwe raadsleden 
gekozen in de gemeenteraad en zijn er nieuwe wethouders 
benoemd. Om kennis te maken met elkaar hebben we het 

volledige gemeentebestuur, dus zowel gemeenteraadsleden 
als burgemeester en wethouders, uitgenodigd voor een 
kennismaking. Doel was voor LTO commissie Aalten om 
duidelijk te laten zien wat er speelt voor de agrarische be-
drijven in het buitengebied van Aalten. Daarnaast hebben 
we extra benadrukt dat de agrarische bedrijven ook indirect 
zorgen voor werkgelegenheid in de gemeente. We hebben 
eerst het melkveebedrijf van de familie Koskamp in IJzerlo 
bezocht. Emiel Koskamp gaf uitleg over het bedrijf en zijn 
toekomstplannen. Daarna hebben CWV Barlo bezocht, een 
loonbedrijf dat voor zijn werkzaamheden voor een groot 
deel afhankelijk is van de agrarische bedrijven. Jacco Ger-
ritsen van CWV Barlo heeft vervolgens uitleg gegeven over 
het loonbedrijf zelf en ook over het gebruik van een drone 
en de betekenis en toekomst van precisielandbouw. Tijdens 
deze bijeenkomst hebben wij als LTO commissie Aalten 
richting gemeentebestuur toegelicht wie we zijn en wat we 
doen. 
Uiteraard is er daarna onder “het genot van een hapje en 
een drankje” nog informeel met elkaar verder gesproken. 
Zeker een goede kennismaking, we hopen de komende 
periode nog vaak met de gemeente in gesprek te gaan. 

Gerben Obbink  
 
 
 
Kennismaking raad Oude IJsselstreek 
Op vrijdag 14 september jongstleden hebben wij als LTO 
commissie Oude IJsselstreek kennis mogen maken met een 
afvaardiging van de nieuw gekozen gemeenteraad. Deze 
bijeenkomst vond plaats op Wijngoed Montferland te Gen-
dringen. Er is bewust voor deze locatie gekozen omdat hier 
verschillende onderwerpen spelen die ook op onze bestuur-
lijke agenda staan, zoals asbest saneren, zon op erf, leeg 
komende agrarische bebouwing en het ontplooien van 
andere activiteiten. 
Na een korte inleiding van voorzitter Mark Ormel waarin hij 
aangaf welke onderwerpen er spelen in onze afdeling kwam 
Leon Masselink (Wijngoed Montferland) aan het woord. Hij 
vertelde over het ontstaan van het Wijngoed en welke facto-
ren daar allemaal bij komen kijken, aansluitend kregen we 
een rondleiding over het Wijngoed.   
Vervolgens heeft Henk Rougoor ons bijgepraat over de 
coöperatie AgroGas (voorheen biogasvereniging) en de 
plannen die zij hebben om een mestverwerkingsinstallatie te 
realiseren.  
Als afsluiting hebben we enkele wijnen mogen proeven van 
Wijngoed Montferland. Wij als commissie Oude IJsselstreek 
kijken terug op een geslaagde middag en hopen op een 
vruchtbare samenwerking met de nieuwe raad.  

Sander Fisser  
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Bankjesproject 
Vorig jaar hebben we als LTO commissie Aalten het bank-
jesproject gestart. Aaltense leden konden een bankje, met 
bord met daarop de naam van het bedrijf, bestellen. Dit 
bankje zal op een mooi plekje op het erf van het bedrijf 
worden geplaatst, om een verbinding tussen de burgers en 
agrariërs te maken. Want voor de wandelaars en fietser 
heeft het buitengebied vooral een recreatieve invulling. Zij 
zijn te gast in ons leef- en werkgebied. Het prachtige land-
schap is zo geworden doordat de agrariër het onderhoudt. 
Door de bankjes willen we de “gasten” mee laten genieten 
van ons landschap. 
Net als vorig jaar zijn er dit jaar ook tien bankjes geplaatst. 
En dat het een succes is blijkt maar weer, voor volgend jaar 
hebben we ook al een paar aanvragen. Ook in 2019 zullen 
we daarom dit project weer indienen bij het SAAP. 

Erica Lensink 
 
 
Zomeravondexcursie Oude IJsselstreek 
Op 24 september werd de jaarlijkse zomeravondexcursie 
voor de leden in Oude IJsselstreek gehouden. Dat eind 
september de zomer afgelopen kan zijn  was deze avond 
wel duidelijk..zoals  Sander Fisser al zei tijdens zijn ope-
ningswoordje. Daarna werden we welkom geheten door de 
familie Pennings in Gendringen waar we deze avond op 
bezoek waren, en ontvangen werden met koffie met iets 
erbij. 
 
Vader Gerrit en dochter Frederike bestieren dit bedrijf Pen-
nings Vee en Vlees in Wieken/Gendringen. Allereerst ver-
telde Gerrit wat over het ontstaan van deze slachterij op een 
traditioneel melkveebedrijf in de jaren 70 van de vorige 
eeuw. Kleinschalig begonnen is dit bedrijf uitgegroeid naar 
een bedrijf waar 10 mensen de kost moeten verdienen met 
het inkopen, slachten, verwerken en vermarkten van rund-
vee en schapen. Een gedeelte van de schapen wordt zelf 
geweid tot aan het juiste gewicht. 
 
Daarna werd de groep van circa 40 personen in twee-en 
gespitst en volgde een rondleiding langs het vee wat daar 
op dat moment aanwezig was, en vervolgens bekeken we 
de slachterij, waar de nodige uitleg bij werd gegeven. Ook 
de toekomst kwam aan de orde: door het groeien worden 
allerlei ruimtes al gauw te klein en word het werken naast en 
door elkaar lastiger. Hoe dit op te lossen is nog een hele 
puzzel. 
 
De plek waar we ontvangen werden werd ook de plek waar 
we de avond afsloten met een drankje. Na een laatste vra-
genronde werd de familie Pennings door ondergetekende 
bedankt voor hun gastvrijheid en werd dat onderstreept door 
hun allebei een mandje met streekproducten aan te bieden. 
De gastvrijheid hield maar niet op: de barbecue brandde al 
een poosje en de aangeboden hamburgers waren niet te 
versmaden!! 

Jos Barink 
 
 
 
 

 
Nieuw e-mail adres doorgeven  
Onder andere door het aanleggen van glasvezel, zijn er veel 
leden die een nieuw e-mailadres hebben of binnenkort 
krijgen. Een vriendelijk verzoek om het nieuwe e-mailadres 
door geven via 
belensink@gmail.com. Zodat we u in de toekomst ook op de 
hoogte kunnen houden via de e-mail. 
 
 
 
 
 
Verschijnen Nieuwsbrief 
De Nieuwsbrief van LTO Oost Achterhoek verschijnt 6 keer 
per jaar. De volgende nieuwsbrief verschijnt in december. 
 
 
LTO Noord Informatiecentrum 
Het informatiecentrum is telefonisch te bereiken via: 
T 088-888 66 66 (optie 2) of per mail op E info@ltonoord.nl. 
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